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رویداد

گزارش تصویری

دیدن ویدیوی خواســتگاری خلاقانه مردان 
از زنــان و حتی برعکس، اصــلا موضوع تازه ای 
نیست، اما اتفاقاتی که طی یکی دو روز گذشته 
افتاد، نشــان داد که وقتی مورد وطنی باشــد، 
ماجرا فرق می کند. چند روز پیش ویدیویی در 
شــبکه های اجتماعی آن هم به صورت محدود 
منتشر شد که نشــان می داد یک جوان اراکی 
تمام خلاقیتش را برای خواســتگاری از دختر 
مــورد علاقه اش جمــع کرده و بــا کمک چند 
گلبرگ و شــمع، در وســط یکی از پاساژ های 
شــهر از او طلب ازدواج کرده اســت. بلافاصله 

خبرگزاری فارس در مورد 
ایــن اتفــاق اظهارنظری 
منتشر کرد. در ابتدا کمی 
عجیب به نظر می رســید 
ایــن خبرگــزاری از قول 
اجتماعی  فعــال  »یــک 
نوشت:  مرکزی«  اســتان 
روز  چنــد  »متاســفانه 
گذشــته کلیپی در سطح 
شــهر اراک منتشر شد که 

طی آن جوانی در اقدامی خارج از عرف و شــرع 
و اخلاق به صورت علنی از یک دختر در پاســاژ 
گلستان اراک خواســتگاری کرد که این رفتار 
موجب جریحه دارشدن احساسات مردم مؤمن 
و دین مدار شده است. اقدام بی شرمانه این پسر 
و دختر جوان در پاســاژی که با ازدحام زیادی 

از جمعیت در آســتانه ایام نــوروز همراه بوده، 
نوعی ترویج بی اخلاقی در جامعه اســت که باید 
 بشدت با آن برخورد و از تکرار این نوع رفتارهای 

هنجارشکن در جامعه جلوگیری شود.«
یکــی از کاربــران پرمخاطــب شــبکه های 
اجتماعی هم آن چه خبرگزاری فارس منتشــر 
کرده بود، روی صفحه شــخصی اش در توییتر 
گذاشــت. همیــن کافی بــود بــرای واکنش 
گســترده مردم در شــبکه های اجتماعی، اما 
ماجرا وقتی بیشــتر بیخ پیدا کرد که خبر رسید 
نیروی انتظامی هم وارد عمل شــده و این زوج 
را دســتگیر کرده اســت. 
ایــن خبــر را خبرگزاری 
ایرنا منتشــر کرد و بدون 
این که منبــع آن را اعلام 
کند، نوشت: »در پی انتشار 
کلیپی از درخواست ازدواج 
مغایر با شــئونات اسلامی، 
توســط دختر و پســری 
جــوان در یکــی از مراکز 
خرید در شهرستان اراک، 
با توجه به مطالبات مردم بــا ایمان و ولایتمدار 
شهرستان و جریحه  دارشــدن عفت عمومی در 
این رفتار برگرفته از فرهنگ منحط غرب، برابر 
قانون بررســی این موضوع در دستور کار پلیس 
امنیت عمومی اســتان قرار گرفت. سپس این 
زوج جوان دستگیر و با تشکیل پرونده به مرجع 

قضائی معرفی شدند. این دختر و پسر جوان که 
به شکل قانونی با یکدیگر عقد کرده اند، تا صدور 

حکم نهایی با قرار وثیقه آزاد هستند.«
خبــر دســتگیری ایــن زوج کاری کــرد تا 
کسانی که نســبت به خبر فارس واکنش نشان 
نداده بودند هم وارد عمل شــوند. جالب این که 
ماجرای دستگیری این زوج برای اغلب کاربران 
شــبکه های اجتماعی آن قــدر دور از ذهن بود 
که اغلب آنها یا با طعنــه و کنایه از خجالت آن 
درآمدند یا با شــوخی و خنده. عده ای این اتفاق 
را با انتشار خبر فروخته شدن دختری 9 ساله از 
سوی پدرش به مردی مسن مقایسه می کردند 
و می پرســیدند چــرا در مــورد آن اتفاق خبر 

دستگیری کسی به گوش نرسید.  
هر ایرانی دلیل دستگیری را می فهمد

مصطفی نــوروزی، معــاون اجتماعی نیروی 

انتظامی اراک در گفت وگو با »شهروند« درباره 
دلیل دســتگیری این زوج می گویــد:   »جرم 
ارتکابی در ویدیو به قدری واضح است که دیگر 
نیاز به توضیح نیســت.« او ادامه می دهد: »هر 
ایرانی ببیند که دو نفر نامحــرم در ملأعام این 
کار را می کننــد، می فهمد که چــرا باید با آنها 
برخورد شود. به هرحال فرهنگ و دین ما اجازه 
چنین کارهایــی را نمی دهد و افکار عمومی هم 
در مقابل چنین کارهایی بی تفاوت نیستند.« او 
در مورد جزییات دیگر پرونده توضیح نمی دهد، 
اما اقدام پلیس را نتیجه درخواســت خود مردم 
اعلام می کنــد و می گوید: »بعضی کارها متعلق 
به فرهنگ ما نیست و حتی از نظر دینی و قانونی 
هم تکلیفش روشن است، بنابراین نمی توان هر 
کاری که در هر جایی از دنیا عادی است، بدون 

توجه به عرف،  فرهنگ و دین مردم انجام داد.«

دکتر واعظ زاده در جمع وزیران ادوار:

 قابلیت اجرا و تحول آفرینی
 دو خصوصیت مهم الگوی پیشرفت است 

نشست مشترک مجمع وزیران ادوار با اعضای شورای عالی ، روسای اندیشکده ها و مدیران 
مرکز الگوی اسلامی ایرانی پیشرفت روز سه شــنبه )14 اسفند ماه( در مرکز الگوی اسلامی 
–ایرانی پیشرفت برگزار شد. این نشست در پی فراخوان متفکّران ، استادان و صاحب نظران از 
سوی رهبر انقلاب برای تکمیل و ارتقای الگوی پایه اسلامی ایرانی پیشرفت و به منظور بررسی 

قابلیت اجرا و تحول آفرینی الگو صورت گرفت.
دکتر صادق واعظ زاده، ریاست شورای عالی و رئیس مرکز الگوی اسلامی ایرانی پیشرفت 
در این جلسه ضمن ابراز خرسندی از حضور وزرای 4 دهه کشور در جمع اعضای شورای عالی 
، روسای اندیشکده ها و مدیران مرکز، روند تهیه و تدوین الگو که حاصل تلاش نظام مند چند 
هزار تن از صاحب نظران، استادان دانشــگاهی و حوزوی و نخبگان جوان طی ۷ سال گذشته 

است را تشریح کرد.
او در ابتدا پیشرفت را تحول انسانی و اجتماعی مطلوب عنوان کرد و گفت: »برای پیشرفت 
واقعی می بایست تغییرات شتابدار و هدفمندی در سطح اجتماع رخ دهد. سرعت و کیفیت این 
تحولات را می توان با تحولات معمول جامعه در گذشته سنجید و یا آن را با تحولات در جوامعی 

که کم  وبیش به نوعی پیشرفت  دست یافته اند مقایسه کرد.«
دکتر واعظ زاده ادامه داد: »در ایران خیلی از اسناد پیش ازاین تهیه شده ولی  به درستی محقق 
نشده اند و بعضاً همانند سند چشم انداز بیست ساله بصورت حداقلی به اجرا درآمده اند. این ها 
تجربیاتی هستند که باید از آن ها استفاده کنیم تا برنامه های آینده و به خصوص الگوی پیشرفت 

به صورتی طراحی شود که به عمل درآید و اجرایی شود.«
دکتر واعظ زاده در ادامه، عملیاتی و تحول آفرین بودن الگو را از مهمترین مسائل پیش روی 
این سند دانست و گفت:»اسناد برنامه  ای ما دارای مشکلاتی هستند و به درستی اجرانشده اند. 
برخی پیش بینی می کنند که حدود ۴۰ درصد برنامه های توسعه پنج ساله کشور به اجرا درآمده 
است. اسناد برنامه ای کشــور در مرحله تهیه و اجرا آسیب شناسی شده و سعی شده است در 

طراحی الگونتایج این آسیب شناسی عبرت گرفته شود تا مجدداً به دام این آسیب ها نیفتیم. «

هر ایرانی دلیل دستگیری 
زوج اراکی را می فهمد

معاون اجتماعی نيروی انتظامی اراک در گفت وگو با »شهروند«:  
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عباسعلی کدخدایی، سخنگوی شورای نگهبان درباره افزایش حقوق کارکنان دولت و دیدگاه شورای 
نگهبان در مورد آن و ادعای رایزنی برای تغییر این موضوع توسط برخی از مسئولان گفت: »یک ایراد فنی 
داشتند که در کمیسیون تلفیق مجلس و دولت مطرح بود، مبنی بر این که به دلیل این که این موضوع به 
شکل ضریب نیامده، مبلغ 400 هزار تومان که اضافه شده، ظاهرا نمی تواند برای پاداش پایان خدمت و 
بازنشستگی محاسبه شود.« کدخدایی اما تاکید کرد: »دوستان دولت معتقد هستند روش تغییر کند و 
اختلاف از این جهت وجود دارد و امیدوار هستیم بتوانند آن را در مجلس حل کنند. درنهایت به افزایش 

حقوق کارمندان توسط شورای نگهبان ایرادی گرفته نشده است.«

عباسعلی کدخدایی:  

ایرادی به مصوبه 
 افزایش حقوق

کارکنان گرفته نشده

شروع صفحه آرایی
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تحقيقات نشان می دهد که 
خستگی راننده یکی از عوامل 

مؤثر در بيش از ۲۰ درصد 
تصادفات جاده ای و بيش از 

یک چهارم تصادفات کشنده و 
جدی است.

روز گذشته دومین جلسه دادگاه محاکمه متهمان پرونده ارزی 
شرکت بازرگانی پتروشیمی برگزار شــد. دادگاهی با 14 متهم 
که مربوط به اتهامات متهمان بین ســال های ۸۹ تا ۹۲ می شد و 
رســیدگی به پرونده اش در مرحله دادسرا بیش از ۵ سال به طول 
انجامیده بود.  ماجــرا از این قرار بود که رضا حمزه لو نخســتین 
مدیرعامل شرکت بازرگانی پتروشیمی بعد از خصوصی سازی این 
شرکت در  سال88 با همدستی مرجان شیخ الاسلام در تشکیل 
شرکت های دنیز و پلیکان ضوابط قانونی را رعایت نکردند. نماینده 
دادســتان در دادگاه دیروز گفت: »حمزه لو مبلغ 312 میلیون و 
696 هزار و 449 یورو را به صورت منشــأ خارجی به شرکت هترا 
تجارت واریز و سپس این مبلغ را به شرکت بازرگانی پتروشیمی 
منتقل کرده است و در این میان مبلغ 347 میلیون و 238 هزار و 
313 یورو با منشــأ خارجی به داخل کشور منتقل نشده است.« 
نماینده دادستان همچنین از مرجان شیخ الاسلام به عنوان شریک 
اصلی متهم ردیف اول یعنی حمزه لو یاد کرد که هم اکنون متواری 
و خارج از کشور است و 7میلیون و 65 هزار و 529 یور و 8 میلیون و 

710 هزار و 384 دلار تحصیل مال غیرمشروع کرده است.
این رقم درحالی عنوان شده که به نوشته شرق رقم این بدهی 
سه برابر بدهی بابک زنجانی به وزارت نفت است. آخرین رقمی که 
از بدهی های بابک زنجانی از ســوی زهره رضایی، مشاور حقوقی 
زنجانی در امور بین الملل اعلام شده بود، یک میلیارد  و ۹۶۷ میلیون 
 و ۵۰۰ هزار یورو )۱۹۶۷۵۰۰۰۰۰( بود. این رقم از ســوی وزارت 
نفت حدود 2میلیارد یورو اعلام شــد. حالا رقمــی که به گفته 
قاضی مسعودی مقام، قاضی این پرونده عنوان شده، 6 میلیارد و 
۶۵۶ میلیون یورو است. این پرونده البته به گفته برخی منابع آگاه 

محدود به پتروشیمی نیست و پا در بنادر ایران هم دارد.
مرجان شیخ الاسلامی آل آقا کیست؟

پرونده پتروشیمی پیش از هرچیز نام مرجان شیخ الاسلامی را بر 
سر زبان ها انداخت. کسی که حالا متواری است و عده ای می گویند 
در کانادا به سر می برد. بعد از آمدن نام او فعالان توییتری به بررسی 
سابقه او در فضای رسانه ای پرداختند. بسیاری از فعالان رسانه ای 
اعلام کردند که او در دهه 80 رئیس خبرگزاری میراث فرهنگی 
بوده اســت، علاوه بر آن در سال های گذشــته دو بار تلاش کرده 
به مجلــس راه پیدا کند؛ یــک بار در مجلس ششــم که خود را 
اصلاح طلب خوانده و یک بار در مجلس هشتم که ترجیح داده یک 
اصولگرا شناخته شود. او البته هرگز بر کرسی های پارلمان ایران 
تکیه نزده است. نکته قابل توجه درباره این فرد ازدواج او با مهدی 
خلجی یکی از فعالان رسانه ای خارج نشین و افراد نزدیک به رضا 
پهلوی است. او البته بعد از افشای اختلاس همسرش عکس های 
خودش با او را پاک کرده اســت. خلجی که زمانی   در قم زندگی 
می کرد، چندی پیش به مجلس نمایندگان آمریکا پیشنهاد داد 
تحریم ها علیه ایران بیشتر شــود. این موضوع نیز از نگاه فعالان 

توییتری دور نمانده و در برخی توییت ها این تقاضا با فعالیت های 
بازرگانی همسرش مرتبط خوانده شــده است. شیخ الاسلامی 
مرداد ۹۶ از ایران به ترکیه فرار کرد و با آن چه از ایران دزدیده بود، 
شرکت هایی در ترکیه خرید و سپس ســرمایه و زندگی اش را از 

ترکیه به کانادا منتقل کرد.
جابه جایی ارز به بهانه دور زدن تحریم ها 

حسینی، نماینده دادســتان در بخش دیگری از دادگاه دیروز 
با اشاره به اتهامات ســایر متهمان این پرونده گفت: »مصطفی 
تهرانی صفا با تاسیس شرکت یورو تو به بهانه دور زدن تحریم ها 
مبلغ 78 هزار یورو به عنــوان کارمزد دریافت و اقــدام به خرید 
و فروش پلی اتیلن برای خود کرده و با تاخیــر 18 ماه این پول را 
به حساب شرکت بازرگانی پتروشــیمی واریز کرده که سود آن 
33 هزار و 300 یورو است.« محسن احمدیان، دیگر متهم پرونده 
هم به عنوان مدیر بازرگانی خارجی شرکت بازرگانی پتروشیمی 
ضمن تبانی با شرکت های خارجی به منحرف کردن مسیر ارز به 
سمت ام تی ان اقدام کرده، تا برای خود منافعی کسب کند. به این 
ترتیب ارزهای حاصل از فروش محصولات پتروشــیمی به بهانه 
دور زدن تحریم ها به حساب مرجان شیخ الاسلام واریز می شده و 
این درحالی است که اقدامات صورت گرفته بدون اجازه شرکت 
ملی صنایع پتروشیمی بوده و بخشــی از وجوه حاصل از فروش 
محصولات پتروشیمی را به ریال تبدیل و به حساب شرکت های 
دیگر واریز می کرده است. حسینی همچنین ادامه داد: »در پاسخ به 
استعلام صورت گرفته، اعلام شده که تحریم ها مجوزی برای واریز 
معادل ریالی مبالغ حاصل از فروش محصولات پتروشیمی نبوده 
و اقدامات در پوشش شرکت های تحت مدیریت حمزه لو صورت 
گرفته است.« نماینده دادستان از علیرضا علایی رحمانی به عنوان 
متهم دیگر یاد کرد و گفت: »وی در تاریخ ۲۳ دی ماه ۸۸ به عنوان 
عضو هیأت مدیره بازرگانی پتروشیمی منصوب شده و در جریان 
مصوبات این شرکت نیز بوده و می توان او را از مدیران تصمیم ساز 
دانست. حمزه لو و شیخ الاسلامی به همراه خیری زاده و حسینی و 
سایر متهمان مبادرت به تحصیل ارز حاصل از فروش محصولات 
کرده و با ایجاد تشکیلاتی منسجم رفتار مجرمانه آنان محرز است.« 
او تاکید کرد: »کل ارز ناشی از فروش محصولات به قدری زیاد است 
که نیازی به استدلال ندارد و مشارکت و معاونت این متهمان در 
اخلال کلان نظام اقتصادی به صورت تحصیل اموال نامشــروع 

محرز است.«
قاضی مســعودی در پایان جلســه با بیان این که حمزه لو باید 
پیرامون بخشی از واریزها، سودهای واصله و نحوه آشنایی با خانم 
مرجان شیخ الاسلامی آل آقا در جلسه بعدی توضیحاتی را ارایه 
کند؛ گفت زمان جلســه بعدی متعاقبا اعلام خواهد شــد و این 
درحالی است که حمزه لو در جلسه دیروز بعد از تفهیم اتهام گفت 

که اتهامات وارده را قبول ندارد. 

مصطفی نوروزی، معاون اجتماعی 
نیروی انتظامی اراک: فرهنگ و دین 
ما اجازه چنین کارهایی را نمی دهد 
و افکار عمومی هم در مقابل چنین 

کارهایی بی تفاوت نیستند

دادگاه متهمان پتروشيمی که اختلاس آنها سه برابر بدهی بابک زنجانی به وزارت نفت است، روز گذشته برگزار شد

فقط ۰۰۰/۰۰۰ /656 /6 یورو!


